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Folketingets Finansudvalg 

Christiansborg 15. december 2016 

Svar på Finansudvalgets spørgsmål nr. 8 (vedr. aktstykke 40) af 
15. december stillet efter ønske fra Lisbeth Bech Poulsen (SF)  

Spørgsmål 

Regeringen vil ikke justere asyltallene, på trods af, at det har helt konkret betyd-

ning for hvor mange penge vi kan sende til udviklingsbistand. Regeringen henvi-

ser til, at det er normalt ikke at justere tallene efter 3. kvartal. Er det korrekt at 

tallene i 2015 blev opjusteret i 4. kvartal? Og vil ministeren oplyse, om det kun er 

når tallene kan justeres i opadgående retning at det sker, men ikke når de skal ju-

steres i nedadgående retning? 

 

Svar 

Spørgsmålet er stilet til udviklingsministeren og finansministeren. Undertegnede 

svarer på vegne af begge ministre. 

 

Der er ikke praksis for at justere asylprognosen for indeværende år i 4. kvartal. 

Dette var således heller ikke tilfældet i 2015. 

 

Da den daværende V-regering tiltrådte i juli 2015, traf den beslutning om, at ud-

viklingbistanden skulle ind på en tilpasningssti mod 0,7 pct. af BNI. For 2015 blev 

det derfor besluttet at tilpasse udviklingsbistanden til 0,73 pct af BNI.  

 

For såvidt angår asylskønnet for 2015 blev der lagt et niveau på 20.000 til grund 

på finansloven for 2015. Det skøn lå også til grund for den tilpasning til 0,73 pct. 

af BNI, som teknisk var baseret på udgiftsopfølgning 2.  

 

Det bemærkes, at der i efteråret 2015 i forbindelse med udarbejdelsen af æn-

dringsforslagene til finansloven for 2016 blev foretaget en opjustering af ayslprog-

nosen fra 15.000 til 25.000 i 2016. Dette havde imidlertid ikke konsekvenser for 

2015 og var udtryk for almindelig praksis på ændringsforslag med henblik på at 

sikre så retvisende en budgettering som mulig. 

 

 

Med venlig hilsen 

 

Kristian Jensen 

Finansminister 

Finansudvalget 2016-17
Aktstk. 40 endeligt svar på § 6 spørgsmål 8
Offentligt
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